
12. března

Partitiv plurálu

vždy v silném stupni!

1. -sid

– po dvou vokálech

– v 1. slabice je vokál, slova zakončená -nna

– některá jednoslabičná slova – nõu

– některá dvouslabičná slova bez střídání stupňů, neobsahuje dlouhé vokály – ema, onu, 

isa

– slova se střídáním stupňů, v nom.sg. jsou dvě slabiky, v genitivu jedna – nägu – näo – 

nägusi

– dvouslabičná slova bez střídání stupňů, nejsou předlouhé vokály – roosa – roosasid

– slova přejatá, neadaptovaná – revüü – revüüsid, intervjuusid

2. -id

– jednoslabičná slova bez SS, na konci dlouhý vokál – puu – puid, maa – maid, suu – suid

– tříslabičná slova se SS – raamat – raamatu – raamatuid

– čtyřslabičná slova – huvitav – huvitava – huvitavaid

– v part.sg. je -t a slovo má alespoň dvě slabiky – aasta – aastaid, kalender – kalendrit

– slova s opačným SS – mõte – mõtte – mõtet – mõtteid, hammas – hambaid

– slova zakončená -r,-l,-s – number, mantel

– slova s příponou kas – liblikas – liblikaid

– slova s příponou -ne, před ní konsonant – raudne – raudseid

3. a) i – e

tundi - tunni – tundi  tunde

kass – kassi – kassi  kasse, klasse

    b) u – e

laul – laulu – laulu  laule, linde

paks – paksu – paksu  pakse

c) e – i

järv – järve – järve järvi

inimene, harjutus, laps, poiss, lill

uus – uue – uut uusi

käsi – käe – kätt käsi

     d) a – i

koer- koera koeri, keni, külm

a – u

õun – õuna õunu, vanu, maju

a – e

muna – muna mune



Pokud je v 1. slabice a, i, õ, ei, äi -  u (Kass kõrtsis ei käi)

kirja – kirju

leiba – leibu

patja – patju

Pokud je v gen.sg. na konci -a, v 1. slabice je e, ä, o, u, ö, ü - i (Eks ämm kodus söö sütt)

lehma – lehmi

Výjimky

pikk (pika – pikka) – pikki = pikkasid

silm - silmi = silmasid

king - kingi = kingasid

tuba (toa – tuba) – tube = tubasid

nuga - nuge = nugasid

uba - ube = ubasid

luba - lube = lubasid

muna - mune = munasid

kuri (kurja – kurja) – kurje = kurjasid

tühi - tühje = tühjasid

ori - orje = orjasid

soe (sooja - sooja) - sooje =soojasid

 


